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Elva kooli vilistla-
se, praeguse kuns-
tiakadeemia üliõpi-
lase Kristo Koosko-
ra loeng oleks vääri-
nud elvalastelt märk-
sa suuremat tähele-
panu.

Sirje Veldi

Kristo Kooskora on vii-
sakas noor mees ja ütleb 
alustuseks, et ei julge oma 
kommentaarides Elva linna 
praeguse seisukorra koh-
ta väga julge olla, kuna ju-
ba kolmandat aastat elab ta 
tegelikult Tallinnas ja jälgib 
kohalike toimetamisi nii-
palju, kui kodus käies tal-
le Elva uudised näppu satu-
vad. Ometi suutis ta möö-
dunud nädala reedel raeko-
ja saali teda kuulama tul-
nuid veenda, et Elva po-
tentsiaal on tohutu ja Elva 
on imearmas koht.

Algatuseks andis Koos-
kora ülevaate Elva kuju-
nemisest suvituslinnaks 
ja neist põhimõtetest, mil-
lest omal ajal lähtuti ja mi-
da oluliseks peeti, meeli-
tamaks siia puhkama kau-
gemalt ka jõukamad suvi-
tajad. Kooskora sõnul pole 
ajad enam endised ja ilm-
selt ei hakka siia enam ku-
nagi voolama turiste Mosk-
vast ja Peterburist, kuid 
rääkides linna planeerin-
gust, tuleks lähtuda sellest, 
mis juba olemas ja seda or-
gaaniliselt edasi arendada.

Vaja on debatti
Ta ütleb, et on valus kuu-

lata, kui Elvast rääkides 
meenub inimestele Vere-
vi järv ja seal toimuvad lä-
bud. Et seda arvamust muu-
ta, oleks vaja sellest rääki-
da, korraldada ideede ge-
nereerimiseks näiteks korra 
aastas ümarlaud või semi-
nar, leida mingi teistsugune 
kiiks, mis suvitajale meelde 
jääks.

“Ma olen seminari usku. 
Ja kui inimesed erineva-
test valdkondadest saavad 

kokku ja räägivad, püstita-
vad mingid ideed ja prob-
leemid, tulevad kokku ja 
proovivad seda lahendada,” 
räägib Kooskora. “Mulle ka 
meeldib Elva, aga kuida-
gi nukker on see pilt. Mitte 
sellepärast, et Kesk tänaval 
ei ole enam neid poode, mis 
siin kunagi oli – ega kõik 
ei saagi tagasi tulla, kuigi 
teatud tüüpi hoonete ase-
tamisega linnaplaneerin-
gus saab neid jõujooni muu-
ta. Arvan, et seda saab teha 
omavalitsuse arhitekt, kes 
peaks kindlasti olema Elva 
linna elanik. See pole ainult 
Elva linna probleem. Linna-
arhitekt on inimene, kes ta-
jub asju ruumiliselt. Seadu-
sed on sellised, et seda võib 
muidugi ka tellida, aga te-
mal ei ole tervikpilti. Ideaa-
lis peaks see arhitekt selles-
se linna sisse elama. Talle 
peaks minema korda kõik 
need head ja halvad sünd-
mused, mis siin toimuvad ja 
ta peaks olema väga huvi-
tatud linna käekäigust. Ma 

arvan, et investeering arhi-
tekti poleks raha raiskami-
ne, vaid panustamine elu-
kvaliteeti. Selliseid projek-
tide tellimisega mujalt, ei 
loo tervikut.”

Kooskora peab Elvas vä-
ga eriliseks piirkonnaks 
Peedut, talle meeldib ke-
nasti kordatehtud Elva 
raudteejaam, kus pakutak-
se tutvustavaid voldikuid, 
juhatatakse matkaradade-
le...

Kesklinnas aga inspiree-
rib teda tõeliselt kolmnurk, 
kuhu jäävad Verevi ja Arbi 
järv. Et jõuaks raudteejaa-
mast kiiremini otse Verevi 
randa, on tekkinud ajalooli-
ne Supelranna tänav, teisalt 
Kesk tänav, korrastatud Ar-
bi järve ümbrus.

Ideaalmaastik
“Meil on linnad, mis on 

tekkinud ümber linnuste, 
väiksemad linnad, mis on 
olemas ka tänu raudteejaa-
male, aga linnad, kus ühte 
kolmnurka jääb järv, selles 

näen ma seda potentsiaali, 
mis mulle Elva puhul niivä-
ga meeldib,” ütleb Koosko-
ra. “Midagi toredamat Elvas 
ei ole. See, mis tasandid siin 
tekivad, on nii maaliline. 
Seda piirkonda tuleb kaits-
ta ja hooldada, sest ümber 
selle keerleb kogu see asi. 
Ülejäänud tänavad on sa-
mamoodi kõnekad, hea on 
Peedut ühendav kergliiklus-
tee, sauna asukoha aktsent 
oleks ka väga hea. Need on 
jõupunktid, kuhu inimesed 
lähevad ja kus liiguvad. Ar-
hitektid tajuvad väga hästi, 
kuhu mida ehitada.”

Kristo Kooskora ütleb, et 
talle meeldib vaadata Elva 
ajaloole läbi mitme prisma: 
sport, loodus, kirjandus ja 
suvituselu. Ja talle tundub, 
et neist lähtuvalt peaks lin-
na ka planeerima ja ekspo-
neerima. Kooskora usub, et 
ühiskonnas on märke, mis 
viitavad sellele, et Elva hak-
kab taas koguma mainet su-
vituslinnana.

“Selleks oleks vaja üh-

te koma teist, üks kindlas-
ti oleks rannahoone, kus 
mängiks jälle elav muusika 
– see poleks midagi utoopi-
list,” leiab Kooskora. “Va-
nasti korraldati rannakont-
serte kuus tundi päevas, ka-
he tunni kaupa, hommikul, 
lõuna ajal ja õhtul, näda-
lavahetustel isegi rohkem. 
Mulle meeldib, kui keegi 
puhub pasunat, mängib pil-
li... Nad saaksid viibida ran-
nas ja mängida isekeskis 
pilli – tõeline suvituslinn.”

Kooskora ütleb, et tal on 
kahju, et kultuurimaja ehi-
tus omal ajal pooleli jäi.

“Mul on Elva unelm, 
mis inspireerib nii, et ko-
he tahaks midagi ette võt-
ta. Peaks olema ümarlaud, 
kus tekib sünergia, üks pilt, 
tuleviku Elvast. Peab olema 
suurem nägemus, siis tea-
me, mida hoida. See mõ-
te pole materiaalne. Kui nii 
palju inimesi tahavad seda, 
siis see tuleb. Potentsiaal on 
tohutu – Elva on imearmas 
koht!”
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Elva on imearmas koht! Verevi motelli 
asemele 
erihooldekodu 
ei tule

Oktoobri lõpus pöör-
dusid linnavalitsusse 
riikliku Hoolekandetee-
nuste AS-i esindajad, 
soovides kooskõlastust 
ideele osta ära müügis 
olev Verevi Motell ning 
rajada sinna erihoolde-
kodu vaimupuuetega 
inimestele.

Ettepanekut arutati 
ka Vambola, Palu tee ja 
Järve tänava elanike ja 
Elva Väikelastekoduga.

“Paljud küsimused 
said vastuseid, palju 
hirme jäi aga üles,” üt-
les linnapea Reno Laid-
re. “Kohalikele elanike-
le tegi muret peamiselt 
elukeskkonna turvali-
sus. Ka väikelastekodu 
nägi mitmeid problee-
me võimaliku erihoole-
kandeteenuse naabriks 
kolimises.”

Elva linnavalitsus 
ei välista erihoolekan-
deasutuse rajamist El-
vasse, kuid ei pea seda 
sobivaks H. Raudsepa 
2 kinnistule, mistõttu 
soovitati leida mitme-
kümnele vaimupuude-
ga inimesele teenuskes-
kuse väljaarendamiseks 
teine asukoht. 

EPP

Elvas süüdati 
advendituled

Eelmise pühapäe-
va pärastlõunal süüda-
ti advendituli ka Elvas. 
Tuulise talveilma tõttu 
toimus advendiküün-
la süütamine Sinilin-
nus, kus esinesid laste-
aia Murumuna laulu-
lapsed ja tantsis nais-
rahvatantsurühm. Kõ-
nesid pidasid linnavo-
likogu esimees Leelo 
Suidt, linnapea Reno 
Laidre ja Elva Baptisti-
koguduse pastor Peeter 
Tamm. Nemad süütasid 
ka sümboolse advendi-
küünla.

Seejärel kogunes 
rahvas Sinilinnu park-
las oleva jõulukuuse 
ümber ja üksteise käest 
kinni hoides süttisidki 
jõulupuul tuled. Parklas 
ootas lapsi buss, mil-
le roolis tõeline jõulu-
vana, kes viib huvilised 
bussisõidule ka järg-
mistel advendipüha-
päevadel. Eeloleval pü-
hapäeval väljub buss Si-
nilinnu parklast kell 16. 

EPP

27. novembril Viljandis 
toimunud 13. üleriigili-
sel õpetajate teatrifestiva-
lil sai Elva gümnaasiumi 
esindanud Aire Pajur pari-
ma terviklavastuse ja pari-
ma dramatiseeringu pree-
mia. Monoetenduse “Halb 
ema?” kirjutas huvinäitle-
ja ise, lavastas Astrid Hal-
lik.

“Kirjutasin selle 1. sep-
tembriks, kui Elvas koo-
lirahu välja kuulutati ja 
esitasin Elva matkakes-
kuses,” rääkis Aire Pajur. 
“Nüüd oli õpetajate teatri-
festivali jaoks tükk olemas 
ja otsustasin osaleda.”

Lavastus sai nii Elvas 
kui Viljandis sooja vastu-
võtu osaliseks ning on too-

nud elavat vastukaja ja 
näitlejale palju esinemis-
kutseid.

Elva gümnaasium oli 
õpetajate teatrifestivalil 
esindatud esmakordselt, 
sotsiaaltöötaja Aire Pajuril 
on mõttes edaspidi tuua 
festivalile kooli pedagoo-
gide näitetrupp.

“Seekord me idee teos-

tamiseni ei jõudnud, kuid 
teeme selle kindlasti ära,” 
ütles Pajur.  “Kõik osalejad 
olid vahvad inimesed, kes 
tunnevad teatri tegemisest 
rõõmu. Õpetajate truppi-
des lõi kaasa ka koolidi-
rektoreid. Selline teatrite-
gemine annab ka koolielu-
le palju juurde.”

Üleriigilisel õpetaja-

te teatrifestivalil osale-
sid kuueteistkümne koo-
li teatritegijad. Etendusi 
hindas põhi- ja õpilasžü-
rii. Kõige rohkem, kogu-
ni üheksa preemiat noppis 
festivalil neljandat korda 
esinenud Kaali põhikooli 
huvijuht Krista Kütt. 

EPP

Aire Pajurile tõi omalooming kaks preemiat

Mõttevahetus jätkus ka pärast Kristo Kooskora (pildil keskel) ettekannet. Pildile jäid veel Tartumaa muuseumi 
pedagoog Anneli Aan (vasakul) ja Kristo vanaema Eevi Kooskora. Foto: Sirje Veldi
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Reno Laidre, linnapea: Ma ei 
ole öelnud, et August Vester on varas 
või pätt, ma olen öelnud, et AWS on va-
rastanud väga olulise koguse linna ra-
ha. 273 000 krooni selle hetke seisu-
ga, kui asusime lepingut lõpetama, on 
oluline summa ja selle vargus on minu 
poolt ilmselgelt hukkamõistetav. Sum-

mad, millest on räägitud, on olnud erinevad sellepärast, 
et erinevatel ajahetkedel see summa kasvas, ühel het-
kel hakkas natuke vähenema, sest nõude loovutamise-
ga saime natuke raha tagasi.

Mis puudutab kohtusse andmist, siis ma saan aru 
August Vesteri ärihuvist, miks linn peaks teda kohtus-
se andma. Aga ettevõte, kellel ei ole varasid, kelle oma-
kapital oli aasta alguses miinuses, poleks tohtinudki 
oma tegevust jätkata. Sellise ettevõtte vastu polegi mõ-
tet kohtusse minna. Kui hakkaksime sealt raha nõud-
ma, siis peaksime lisaks riigilõivule maksma ka advo-
kaaditasusid. Me ei hakka nõudma raha sealt, kust po-
le midagi võtta ja ei hakka selleks tegema täiendavaid 
kulutusi, kuna tõenäosus, et sealt midagi laekub, on pea 
olematu.

Mul pole midagi August Vesteri vastu, kes on väga to-
re ja meeldiv inimene, aga ettevõte AWS, tänase nimega 
OÜ Elva Vesi on linnale tekitanud olulist kahju ja mit-
te ainult sellega, et ta on linnaelanikelt kogunud raha, 
jätnud selle endale ja kasutanud teadmata sihtotstarbel, 
vaid selline käitumine seab ohtu Elva linna vee- ja ka-
nalisatsionitrasside ehituse järgmiste etappide rahasta-
mise, kuna raha on laekumata. Seetõttu tuleb just sel-
le ettevõtte käitumise tulemusena mingil määral kuna-
gi tõsta Elvas vee hinda. Loodame, et 2011. aastal vee 
hind Elvas ei tõuse. Kui sellise ettevõtte käitumises kee-
gi midagi positiivset näeb, siis mina seda ei suuda. Ka 
lahkuminek peaks toimuma aumeeste kombel, mis tä-
hendab, et võetakse välja leping ja loetakse, kuidas le-
pingu lõpetamine käib. Seal on kirjas, et lepingu lõppe-
des antakse üle dokumentatsioon. Seda ei tehtud ja see-
tõttu väntsutati Elva linna elanikke mitu kuud. Inime-
sed pidid jooksma, seisma järjekordades, kuna polnud 
andmebaasi. Ja kui siin volinikud täna küsivad, et mulle 
helistati ja küsiti, kas olete liitunud või ei, siis see oli ka 
osaliselt nii sellepärast, et AWS ei andnud lepinguid üle. 
Võime seda diskussiooni August Vesteriga pikalt jätka-
ta, kuid arvan, et me teeme seda omavahel.

August Vester, volikogu liige, 
pöördus volikogu istungil linna-
pea poole: Ma tahaks linnapealt kü-
sida paari asja. Olen kuus kuud vak-
ka olnud ja kuulanud tema laimamist, 
küll lehes ja foorumis. Tahaks küsida, 
et kuna ta võtab mõistuse pähe ja üks-
kord lõpetab selle laimamise ära? Üh-

tegi inimest ei saa süüdi mõista enne, kui kohus ei ole 
teda süüdi mõistnud. Kui oled linnapea, siis mõtle en-
ne, kui sa midagi suust välja ajad.

Heiki Hansen, linnavolikogu 
aseesimees: Mul on hea meel, et 
kõik kes julgesid võtta poolt või vastu 
seisukoha Maxima küsimuses, kuulu-
sid reformierakonna fraktsiooni. Sel-
leks ongi meid volikogusse valitud, 
et võtta vastu otsuseid, olgu need siis 
meeldivad või mitte. Kahjuks otsus-

tas enamus volinikke jätta selles linna ja elanike jaoks 
väga olulises küsimuses otsuse tegemata ja vastutuse 
võtmata. Ju taheti sellega kõigile meeldida, kuid kee-
gi meist ei istu volikogus tänu valija erapooletusele.

Ma mõistan piirinaabrite muret, sest kes ikka ta-
haks, et tema elukoha vahetus läheduses asustus tihe-
neks. Samas tuleb vaadata olukorrale ka linna arengu 
seisukohalt. Me ei saa öelda, et kesklinn jääbki tühjaks 
ja siia ei saa kunagi midagi arendada. Kuhu siis veel 
kui mitte kesklinna? Kahju on ka sellest, et osapoo-
led ei suutnud nende aastate jooksul leida kompromis-
si. Ju oli siin põhjus mõlema poole kompromissituses, 
kuid lõputult ei saanud selline olukord kesta ja keegi 
pidi tegema otsustava sammu.

aRVaMUS

Maxima planeering 
kinnitati nelja poolthäälega
Linnavolikogu es-
maspäevasel istun-
gil näitas valdav osa 
volikogulastest oma 
ebakindlust otsuste 
tegemisel.

Sirje Veldi

Tavapäraselt esitasid vo-
likogulased rohkesti kü-
simusi linnavalitsusele ja 
isiklikult linnapeale. Vo-
likogu ette oli palutud ka 
koolidirektor Matti Kangor 
ja õppealajuhataja Kaja Le-
pik, kes rääkisid palju kä-
ra tekitanud rühmaõppest 
esimeses kooliastmes. Koo-
lidirektor selgitas, et tase-
meõppe katkestab ajuti-
selt koolimaja remont, mis 
ei võimalda tasemeõpet lä-
bi viia.

Foorumist innustunud
Selgus, et linnavolikogu 

liikmed loevad innukalt ka 
Elva linna kodulehe fooru-
mit.

Ain Pedak tundis muret, 
et Elva linnal puudub pres-
siesindaja, millest tulene-
valt olevat linnafoorumis 
“igasuguseid põrgatusi” ja 
küsimusi, millele keegi ei 
oska vastata.

“Minu arvates jätab see 
meist halva mulje. Me kõik 
teame midagi, iga inimene 
on foorumis vastamas, aga 
tõest vastust ei ole,” ütles 
Pedak.

Linnapea Reno Laidre 
ütles, et pressiesindaja on 
avalikkussuhete juht Meri-
ke Järv. Foorumi suhtes on 
aga linnavalitsus seisuko-
hal, et see on koht, kus ko-
danikud saavad vahetada 
mõtteid, linnavalitsus ano-
nüümses foorumis disku-
teerida ei taha.

Pedaku ja veel mõne vo-
likogu liikme arvates peaks 
olema avalikkusele kätte-
saadav vee- ja kanalisat-
sioonitrasside ehitusel teh-
tud vaegtööde nimekiri, sa-
muti tuleks täpsustada lii-
tumise kuupäevi, tähtaegu 
ja hindu. Pedakut pahan-
das, et Emajõe Veevärgil 
puudub ülevaade vee ja ka-
nalisatsiooniga liitunutest, 
mistõttu tülitatakse inime-
si telefonitsi.

Linnapea sõnul on siin 
tegu pigem tulevastest 
klientidest hoolimisega, 
ennetades võimalikke trah-
ve, mis võivad kaasneda 
sellega, kui vett ja kanali-
satsiooni kasutatakse liitu-
mismaksu tasumata ja pa-
bereid korda ajamata. Lin-
namajandusosakonna juha-
taja Kalev Kepi hinnangul 
hakkab olukord linnas siis-
ki normaliseeruma, ning 
uute liitujate arv läheneb 
juba kaheksasajale.

Fred Koppel küsis, miks 
põlevad linnas tänavala-
ternad päevasel ajal, mil-
le peale vastas Kalev Kepp, 
et see oli ajutine ja seotud 
jõuluvalgustuse paigalda-
misega. Ühtegi avariid, mis 
oleks põhjustanud tänava-
laternate põlemise päeva-
sel ajal, pole linnavalitsuse-
le teada.

Aare Anderson päris, 
kas midagi ei saaks ette 
võtta selles osas, et ohjel-
dada Pikal tänaval öötun-
didel korraldatavaid auto-
de kiirendusvõistlusi. “Linn 
ju toetab abipolitseinikke?” 
küsis Anderson. Leelo Suid-
ti sõnul arutati politsei te-
gevust ja rahastamist ka 
eelarvekomisjonis ja lepiti 
kokku, et enne eelarve vas-
tuvõtmist kutsutakse polit-
seiülem volikogu ette aru 
andma, mida linn abipolit-
sei rahastamise eest vastu 
saab.

Muudeti linna 
põhimäärust

Linnasekretär Maia Ku-
ke sõnul tingis muudatu-
sed linna põhimääruses 
ühelt poolt muutunud sea-
dusandlus, teisalt ka vaja-
dus mõningaid punkte täp-
sustada ja paremini sõnas-
tada. Põhimääruse esime-
ne lugemine jättis volinike-
le võimaluse teha veel kuni 
10. detsembrini parandusi 
ja märkusi, et see 27. det-
sembri istungil vastu võt-
ta ja uuel aastal töötada ju-
ba uue põhimääruse reegli-
te järgi.

Üheks olulisemaks muu-
datuseks on võimalus viia 
komisjonide ja eestseisuse 
koosolekuid läbi ka elekt-
rooniliselt ning eelarve 
menetlemise protokollide 
avaldamise nõue linna vee-
bilehel.

Kutse volikogu istungile 
loetakse avalikustatuks sel-
le väljapanekuga linna vee-
bilehel, igale volikogu liik-
mele saadetakse täienda-
vad materjalid Elva aadres-
sil postiga või e-mailiga.

Rein Abel ja Peeter Laa-
sik leidsid, et volikogu is-
tungi toimumisest võiks et-
te teatada rohkem kui neli 
päeva. Suidt lubas, et voli-
kogu istungite toimumise 
kuupäevad pannakse paika 
pooleks aastaks ja reeglina 
toimuvad istungid tööplaa-
ni alusel, kuid siiski vasta-
valt vajadusele.

Tema sõnul võiksid ka 
komisjonide istungid toi-
muda tööplaanide alusel, 

kuid Heiki Hanseni arva-
tes on võimatu komisjonide 
tööplaani pooleks aastaks 
paika panna.

Volikogu protokollid 
avalikustatakse linna vee-
bilehel 7. päeval pärast is-
tungi toimumist, nendega 
saab tutvuda ka linnavoli-
kogu ruumis ja linnaraa-
matukogus. Komisjonide 
protokollidega on võima-
lik tutvuda linnavalitsuses 
asjaosalistel isikutel teda 
puudutavates küsimustes.

Üks protsent linnakoda-
nikke võivad linnavoliko-
gule esitada järelpärimi-
si ja teha ettepanekuid eel-
nõude algatamiseks. Kui 
kodanike algatatud küsi-
mus kuulub linnavalitsu-
se pädevusse, esitab linna-
valitsus selle volikogule la-
hendamiseks ühe kuu jook-
sul. Ettepaneku vormimine 
õigusaktiks võib aga võtta 
kuni kolm kuud.

Linnavolikogu kinnitas 
noortevolikogu põhimää-
ruse, mis tekitas volikogus 
tulise vaidluse selle üm-
ber, kas noortevolikogu po-
le ehk liialt gümnaasiumi-
keskne. Ilmar Särje arva-
tes ei ole mujal õppivatel 
või töötavatel noortel või-
malik noortevolikogu tööst 
osa võtta. Abilinnapea Too-
mas Järveoja kinnitusel 
sellist keeldu ei ole, noor-
tevolikogu on apoliitiline ja 
sinna võivad kandideerida 
kõik noored vanuses 7-26 
aastat, kelle elukoht rah-
vastikuregistri alusel on El-
va linnas.

Peeter Laasiku arva-
tes peaks noortevolikogus-
se kandideerimise võima-
lusest teavitama kõiki Elva 
noori posti teel. Suidt aga 
arvas, et kuna noortevoli-
kogul puudub eelarve, siis 
ei tule posti teel teavitami-
ne kõne alla.

Maxima – neli poolt – 
vastu võetud!

Üks kõmulisemaid, 
enam kui kolm aastat lin-
navalitsuses menetletud nn 
Maxima planeering jõudis 
lõpuks linnavolikogu ette. 
Volinikud tundsid huvi, kas 

tänase päeva seisuga on 
Maxima arendajad saavu-
tanud piirkonna elanikega 
üksmeele ja said vastuseks, 
et kuigi on toimunud mit-
meid arutelusid ning kaks 
korda on planeering ol-
nud ka maavanema hinna-
ta, pole täielikku kompro-
missi saavutatud, üksmee-
lest rääkimata. Kalev Ke-
pi sõnul on tegelikult põhi-
probleem Enicsi laienemi-
ses. Volikogu esimees an-
dis sõna ka saalis viibinud 
Soo 4 elanikule Jaan Huiki-
le, kelle sõnul on Soo täna-
va elanikud oma elukesk-
konna pärast endiselt tõsi-
selt mures.

“Põhiline probleem on 
maa sihtotstarbe muutmi-
ne sajaprotsendiliselt äri-
maaks – seda me ei soo-
viks,” ütles Huik.

Mitmed volinikud asusid 
elanike huve kaitsma. Au-
gust Vesteri sõnul pakku-
nud ta Maximale võimalust 
vahetada oma, pea kaks 
korda suurem krunt, Maxi-
ma krundi vastu, kuid vii-
mane vahetust ei soovinud. 
Ain Pedakut pahandas, kui-
das Maxima sai krunti os-
tes eeldada, et linn soostub 
üldplaneeringut muutma 
pelgalt seetõttu, et üks fir-
ma tahab sinna rajada kau-
banduskeskust. Laasiku sõ-
nul oleks kogu vaidlus ole-
mata, kui enne planeeringu 
algatamist muutnuks linn 
maa sihtotstarbeliselt ela-
mumaaks. Sel juhul poleks 
Maxima seda maad ostnud 
ja leidnud teise koha.

Tõnu Aigro sõnul on ini-
mesed samuti segaduses ja 
ärevuses, kuna krundi taha 
tuleb suur, oluliselt kõrge-
mal tasandil plats, mis nul-
lib ära igasugused elamis-
tingimused. Kompromiss 
oleks tasapind alla lasta, et 
vähemalt maapind ei tõu-
seks.

Aare Andersonile tun-
dus uskumatuna, et ettevõ-
te pole suutnud elanikega 
kokkulepet saavutada. Te-
ma sõnul ei peaks küll üks-
ki inimene vahetama kau-
banduskeskuse ehituse tõt-
tu elukohta.

Huiki sõnul on komp-
romiss elanikega võimalik 
vaid juhul, kui maa sihtots-
tarvet ei muudeta, st et 2/3 
jääb elamumaaks ja 1/3 
ärimaaks. Heiki Hanseni 
küsimusele, kas Soo tänava 
rahvast rahuldaks variant, 
kus planeeringualale tu-
leks kolmekorruseline hoo-
ne, mille alumisel korru-
sel oleks kauplus ja ülemis-
tel korterid, vastas Huik, et 
sel juhul oleks kompromiss 
võimalik.

Maxima planeerin-
gu hääletamine andis üp-
ris ootamatu tulemuse. 
Planeeringu kehtestamise 
poolt hääletasid Kai Räisa, 
Evelin Pihlak, Veiko Haan 
ja Heiki Hansen, vastu olid 
Andres Muru ja Rein Abel. 
Ülejäänud kümme kohalol-
nud volinikku jäid erapoo-
letuks ja seega kehtesta-
ti Maxima planeering nelja 
poolthäälega.

Volinik küSib,  
aMetnik VaStab

Saalis jälgisid volikogu istungit Elva linna kodulehe 
foorumil häälekalt sõna võtnud Peeter Uibo (vasakul) ja 
Soo tänava elanikke esindav Jaan Huik. Foto: Sirje Veldi

TÄNUPOST
Eelmisel aastal andsime lugejaile võimaluse en-

ne jõule tänada kõiki, keda mööduval aastal tahak-
site eriliselt tänada. Avaldame sinu pisikese tänu 
18. detsembri lehes täiesti tasuta, kui saadad teks-
ti meile hiljemalt 15. detsembriks. Tänu ei tohi olla 
anonüümne, sellele peate lisama oma nime.

Kirjuta epoiss@kodu.ee või helista 730 9899 (E-
N kell 9-17) või too ise toimetusse.
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25. novembril kõne-
les lastekirjanik Ju-
hani Püttsepp Elva 
linnaraamatukogus 
kunstnik Johanne-
sest, villastest sokki-
dest, oma vanaisast 
ja Elva lähedastest 
maastikumaalidest.

Milvi Kapaun

Kohtumine ajakirjani-
ku ja lasteraamatute autori 
Juhani Püttsepaga kujunes 
õdusaks filmiõhtuks küün-
lavalgel, kus peategelaseks 
oli külalise vanaisa kunst-
nik Juhan Püttsepp ja te-
ma loometöö. Amatöörfil-
mioperaatori ja -režissöö-
ri Tõnu Aru kunstniku 75. 
juubeliks tehtud film tõi 
vaatajate ette pallaslase te-
gemised ning mõttemõlgu-
tused kunsti, elu ja ilma 
üle. Osa 1973. aastal vän-
datud filmi tegevustikust 
on üles võetud Peedul, ku-
hu vanaisa maalimise ees-
märgiga suvila rajas. Fil-
mikaadritest vilksatas läbi 
ka toimekas poisipõnn, va-

naisa silmarõõm lapselaps 
Juhani.

“Olin 8-9 aastane, ega 
ma suurt sellest ei mäleta,” 
rääkis Juhani Püttsepp. 
“Ähmaselt on meeles, et fil-
miti ja mina kandsin vana-
isa maalikasti. Pandi kand-
ma, et ka mina sinna pildi-
le ajaloo servale jääksin.”

Vanaisa töödest oli kir-
janikul kaasas kolm. Maa-
lil “Põlvest põlve” istub 
kunstnik koos lapselap-
sega, kellel lõõtspill sü-
les. Põnevat äraarvamise-
levust tekitas vaatajates 
“Elva-Peedu harutee”, nä-
ha sai ka pilti Peedu ves-
kitammist. Peedu vesives-
ki on pakkunud maalimis-
ainet Juhan Püttsepale lä-
bi aastate ning müstilisena 
tunduv koht on meelitanud 
pintslit haarama nii mõn-
dagi Peedul või Elvas ela-
nud-suvitanud kunstnikku.

“Kui Elva linn saab ku-
nagi kunstigalerii, siis pole 
küll mingit küsimust selle 
galerii täitmisega kõige pa-
rema Eesti kunstiga,” rää-
kis Püttsepp Elvaga seotud 

tuntud kunstnikke silmas 
pidades. Publikult tuli ette-
panek teha järgmise aasta 
kunstikuul väljapanek eri-
nevate kunstnike maalitud 
piltidega Peedu vesiveskist.

Kadunud maal
Seoses Elvaga meenus 

Juhani Püttsepale lugu 
ühest vanaisa kadumaläi-
nud maalist. Ilmnes, et aas-
tate eest Tartumaa muu-
seumist teadmata asjaolu-
del kaduma läinud maali-
dekogu hulgast müüdi üks 
Juhan Püttsepa maal kuns-
tigalerii oksjonil.

“Elva muuseumist liikus 
mingitel asjaoludel ära üks 
vanaisa 40ndatel aastatel 
maalitud pilt “Karjane kar-
jaga” , mis tuli välja küm-
me aastat tagasi ühe kuns-
tigalerii oksjonil,” meenu-
tas Juhani Püttsepp. “Kee-
gi tuli, koputas mulle õla-
le... Uuriti minu käest sel-
le pildi kohta. Maal müü-
di seal 43 000 krooni eest, 
mis oli tol ajal oksjoni koh-
ta suur tulemus.”

Muuseumipedagoog An-

neli Aan teadis rääkida, et 
tegu oli ühe maaliga küm-
mekond aastat tagasi muu-
seumist varastatud poole-
saja kunstitöö hulgast.

Lahedate lasteraama-
tute autor oli kohtumisõh-
tule kaasa võtnud ka tüh-
ja pildiraami, mille sis-
se võis igaüks ise oma loo 
mõelda. Mõnusa huumo-
riga rääkis kirjanik lugu-
sid oma esimesest raama-
tust “Kunstnik Johanne-
se kummalised lood”, selle 
järjest “Kunstnik Johanne-
se üpris kummalised lood” 
ja kunstnik Johannese kuju 
saamisloost.

“Võtsin kaasa tühja pil-
diraami. See on kunstnik 
Johannese raam ja sinna 
võib igasuguseid lugusid 
sisse mõelda,” seletas Pütt-
sepp.

Rohkem vanaisa maale 
lubas Juhani Püttsepp hu-
vilistele näidata oma Pee-
du-kodus, kuhu lahkesti 
külla ootab.

Juhani Püttsepp tõi Elvasse 
mälestusi vanaisast

MiS jUhtUS
28. novembril kell 

10.39 käisid päästjad 
Nõo vallas Nõgiaru külas 
viie autoga juhtunud liik-
lusavariil, kus tagasid tu-
leohutuse ja eemaldasid 

teelt purunenud detailid. 
28. novembril kella ühe 
paiku öösel rünnati ja 
peksti Rõngu alevikus 
kahte isikut kolme tund-
matu noormehe poolt.

Kunstnik Juhan Püttsepa 1964. aastal valminud maal “Elva-Peedu harutee” andis nuputamisainet nii autori lapse-
lapsele kui publikule. Foto: Milvi Kapaun

Ööl vastu laupäeva, 
26. novembril viisid Elva 
politseinikud ja abipolit-
seinikud kohalikus mee-
lelahutusasutuses ja sel-
le ümbruses läbi kont-
rollaktsiooni alkoholi ja 
narkootikume tarvitanud 
alaealiste tabamiseks.

Mitmele noorukile, 
keda oli väliste tunnus-
te põhjal alust kahtlusta-
da narkootikumide tarbi-
mises, tehti kiirtest nar-
kojoobe väljaselgitami-
seks. Testid olid negatiiv-
sed ehk teisisõnu – nar-
kojoovet kellelgi ei avas-
tatud. Kontrollimise käi-
gus tabati ühtekokku viis 
alkoholi tarvitanud ala-
ealist, kellele vormistati 
joobe tuvastamise mää-
rused. Alaealised toime-
tati koju lapsevanemate 
hoole alla.

“Murelikuks teeb just 
see, et lapsevanemad 
ei tea sageli, kus nende 

lapsed viibivad ja mille-
ga parasjagu tegelevad. 
Ometigi on just nende 
ülesandeks lastele selgi-
tada, kuidas õiguspära-
selt käituda,” sõnas kont-
rollimist läbi viinud El-
va konstaablijaoskonna 
juht Alik Säde. Seaduse-
rikkumine toob alaeali-
sele kaasa karistuse, mis 
jätab noorele inimesele 
märgi maha kogu tulevi-
kuks – see võib mõjutada 
edasiõppimise või ka töö-
tamise võimalusi.

Seadusest tulenevalt 
võib saatjata öösel väljas 
viibida alates 16. eluaas-
tast, kuid alla 18-aastas-
tel on keelatud tarbida 
alkoholi. Alkoholi tarbi-
mise eest alaealise poolt 
näeb seadus ette raha-
trahvi 600 krooni ulatu-
ses.

Kerly Peitel,  
PPA Lõuna prefektuuri 

pressiesindaja 

Murumunas on Didlip dasuli

Lasteaed Murumuna galeriis saab jaanuari lõpuni 
vaadata graafik Tiina Kuusi ja lasteraamatute illust-
raatori Lea Malini tööde näitust “Didlip dasuli”. Näi-
tuse avapäeval uurisid lapsed huviga pilte tuttava-
test ja mittetuttavatest raamatutegelastest, oli nii lõ-
busat äratundmisrõõmu kui kasvatajalt seletuse oo-
tust. Piltide alt veeriti õhinal autorite nimesid ja raa-
matute pealkirju. Tegelasi oli Lehte Hainsalu raamatu-
test Väike hiiglane, Seitse mütsikest ja Pikkurilli ning 
Astrid Reinla lugudest Pätu, Teofrastus, Krooksjalad 
ja Lumeelevant. Tiina Kuusi valik väikesemõõdulistest 
akvarelltehnikas piltidest on talveteemalised, mõned 
neist dekoratiivsed, mõned humoorikad. Pilte uurinud 
lasteperes tekitas kimbatust näituse isevärki pealkiri. 
Selgus, et see polnudki välismaine imesõna, vaid puh-
tas emakeeles tagurpidi kirjutatud “ilusad pildid”.

“Näituse puhul on hea pealkiri väga oluline, see 
on nimme arusaamatu,” ütleb Lea Malin. “Tahame, et 
lapsed ja muidugi ka suured uuriksid nii pealkirja kui 
meie pilte. Nali meeldib kõigile, eriti lastele.”

Tekst ja foto Milvi Kapaun

Elva politsei avastas reidi käigus  
viis alkoholijoobes alaealist

25. novembril oli Tal-
linnas võrgustiku Euroo-
pa kultuurilinnad Eestis 
avalik esmaesitlus. Esitlu-
se avas Tallinna linnavoli-
kogu esimees Toomas Vit-
sut, kommentaare töö käi-
gust ja võrgustiku tulevi-
kust jagas ideoloog Linnar 
Priimägi.

Avalikkusele tutvustati 
esinduslikku kolmekeelset 
trükist Euroopa kultuuri-
linnad Eestis ja võrgustiku 
kodulehte www.eesti2011.
ee. Trükis kajastab 19 kul-

tuurilinna tähtsündmusi, 
pilttunnust ja tunnuslau-
set. Elvat näevad euroop-
lase silmad kui muinasjut-
tu metsas, mis pakub seik-
luslikku lõõgastust, puhast 
männilõhna ja salapärast 
seenemaailma. Elva tähis-
tab 27. mail 2011. aastal 
Euroopa Naabrite päeva.

Tallinn on 2011. aastal 
Euroopa kultuuripealinn, 
mis on taasiseseisvumise 
järel Eestile üks suurim ja 
tähtsaim rahvusvaheline 
kultuurisündmus. Et Eu-

roopa huvikeskmes oleks 
kogu Eesti, loodi 2008. 
aastal Tallinna algatusel 
üle-eestiline kultuurilin-
nade võrgustik, mis hõl-
mab 19 linna, kuhu kuulub 
ka Elva. Võrgustiku asuta-
sid Haapsalu, Narva, Pai-
de, Pärnu, Rakvere, Tartu, 
Viljandi, Võru ja Tallinn. 
Põlva liitus 2009. aastal ja 
Elva, Otepää ja Valga selle 
aasta veebruaris.

Tallinna linnavoliko-
gu esimees Toomas Vitsut 
on kindel, et kultuurilin-

nade võrgustik on elujõuli-
ne, kestev ja toimib ka pä-
rast 2011. aastat. Võrgustik 
jääb avatuks ka teistele lin-
nadele, valdadele ja maa-
konnakeskustele, kel soovi 
ühineda. Loodud võrgustik 
mitte ainult ei aita võimen-
dada linnade omavahelist 
kultuurisuhtlust, vaid ka 
esitleda igaüht atraktiivse 
turismisihina Euroopas.

Merike Järv,  
Elva LV avalikkussuhete juht

Euroopa kultuurilinnad Eestis
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Novembris sai täis 
aasta, kui Kongu-
ta elanik valis enda-
le uue volikogu ning 
sündis koalitsioon 
valimisliitude Kodu-
koht Konguta ja Ette-
võtlik Konguta vahel.

Märt Meesak,  
Konguta vallavolikogu 
eelarve- ja arengukomisjoni 
esimees, IRL

Vald sai uued juhid ja 
uue hingamise. Alguse sai 
kõik novembrikuisest hin-
gedepäevast, kus valiti pi-
kalt vallas võimul olnu-
te asemele uus meeskond. 
Kuna aasta on täis ja valit-
semine on avalik tegevus, 
on aeg anda ülevaade selle 
aasta jooksul tehtust.

Loomulikult hakkas uus 
koalitsioon viima ellu vali-
mislubadusi. Tänane valla-
volikogu opositsioon, eri-
ti endine vallavanem, on 
meid selles lausa kritisee-
rinud ja volikogus mitmel 
korral eelnõude vastu hää-
letanud, tuues põhjuseks, 
et see oli Kodukoht Kongu-
ta valimislubadus ja nüüd 
me üritame neid lubadu-
si realiseerida. Igati loogi-
line, et me seda oleme tei-
nud ja teeme ka edaspidi. 
Varem seega see nii käinud 
ei ole.

Esimesena võeti käsile 
vallavalitsemise kulud ja 
viidi struktuur optimaal-
seks Konguta valla vaja-
duste ja võimalustega. Kao-
tatud on iganenud staaži-
tasud ja muud lisahüved, 
mis ei teinud ametnike pal-
ku üheselt arusaadavaks. 
Volikogu esimehe hüvitist 
langetati poole võrra ja ko-
gu tegevusega oleme jõud-
nud täna seisu, kus valit-
semiskuludest on kooma-
le tõmmatud pea üks mil-
jon krooni. Konguta valla-
le oluliselt suur raha, kui 
arvestada meie eelarvete 
mahtu, mis 2010. aastal on 
13 miljoni kandis.

Oluliselt korrastati ka 

Konguta kool lisatasusid. 
Kooli efektiivsus on valla-
le väga oluline ja selle osa 
valla eelarves kõige mahu-
kam. Tänane koalitsioon 
on püüdnud popularisee-
rida haridust ja Konguta 
kooli. Haridus on valla olu-
lisemaid valdkondi ja koo-
li säilimine kindlasti üks 
esimesi prioriteete ka tä-
nasel päeval. Sellest tin-
gitult viidi sisse lisaks esi-
messe klassi minejatele ka 
ülejäänud Konguta kooli 
õpilastele ühekordne kooli-
toetus, mida makstakse sü-
gisel avalduse alusel kõigi-
le Konguta koolis käivatele 
lastele. Huvihariduse toe-
tamine on jäänud samade-
le alustele, kui see on siia-
ni olnud ja seda olukorras, 
kus näiteks Elva muusika-
koolile makstavad sum-
mad on aasta-aastalt tuge-
valt kasvanud.

Vald on panustanud pal-
ju heakorrale ja turvali-
susele. Vallas on tööl täis-
kohaga heakorratöötaja, 
keskasula peatee on saa-
nud kauaoodatud kõvakat-
te ning plaatidest kõnni-
teed. Läbitavaks on muude-
tud ka vana katlamaja esi-

ne teelõik. Nimetatud teed 
läksid maksma ligi mil-
jon krooni. Parandatud on 
ka rahvamaja eest möödu-
vat teelõik ning mustkatte 
on saanud rahvamaja park-
la. Samuti on jõuliselt üle 
valla parandatud teelõike 
ja truupe. Tasub mainimist 
ka lumetõrje, mis oli eelmi-
sel talvel valla ajaloos üks 
kulukamaid ja lumisemaid.

Tänavavalgustuse pa-
rendamine algas juba esi-
mesel kuul, kui tänane 
võim volitused sai. Valgus-
tatud sai Väike-Konguta 
bussipeatus ja üks tänava-
lõik Metsalaane külas. Sel-
lel sügisel jõudis kord An-
nikoru asula Puhja pool-
se osani. Valgustus paigal-
dati rahvamajast ka edasi. 
Valge on rahvamaja tagu-
ne parkla. Vald on võtnud 
enda kanda ka Suure-Kon-
guta bussipeatuse ja mõle-
ma ohtliku kurvi valgusta-
mise.

Tähelepanuta ei saa jät-
ta suuri töid vee ja kanali-
seerimise valdkonnas. An-
nikorus on tööd lõpetatud 
ning teised suuremad kü-
lad vallas on samuti oma 
osa kas juba saanud või 
projektis sees. Samuti toe-
tati hajaasustuse veeprog-
rammi raames ühisprojek-
tina mitmeid majapidami-
si vee kvaliteedi parenda-
mises. Remonditud on An-
nikoru saun, mis ootab igal 
nädalavahetusel saunata-
ma. Saun anti opereerida 
Kavilda pritsumeeste selt-
sile ja külastajad on selle 
sotsiaalobjekti hästi vastu 
võtnud.

Külades on täna ühtne, 
iga küla nimega puidust in-
fotahvel. Selle eesmärk on 
võimaldada ja kergenda-
da infovahetust oma külas 
kui ka kogu vallas terviku-
na. Annikorus on ümber-
korraldatud bussipeatus, et 
lapsed ei peaks bussile mi-
nekuks üle sõidutee liiku-
ma. Lisaks on paigaldatud 
uus, suurem ja maakohale 
sobilikum puidust bussioo-

tepaviljon, mille valmistas 
Konguta valla enda ettevõ-
te. Väike-Konguta kurvides 
ohtlike olukordade välti-
miseks palusime maantee-
ametil antud lõigul kiirust 
piirata.

Rahvamaja pidas oma 
juubeliüritust uhkelt Sil-
vi Vraidi ja populaarse an-
sambliga Fix. Konguta se-
gakoori toetas vald nii 
Viimsi pop- ja jazzfestiva-
lil osalemisel kui ka uue, 
kaasaegse ja võimsama 
heli- ja valgustustehnika 
hankimise projektis, mis 
on kasutada täna Konguta 
rahvamajal.

Sotsiaalmaja persona-
li töö väärtustamiseks tõu-
seb seal täiskohaga tööta-
ja palk Konguta kooli abi-
kasvataja palgaga võrdseks 
juba 2011. aastal. Kohtu-
tud on vallas tegutsevate 
kultuuriseltside, ettevõt-
jate ning külaseltsidega. 
Vald toetab täna külaselt-
se 3000 kroonise tegevus-
toetusega aastas. Samuti 
on eelarves raha projekti-
de omaosaluste toetusteks. 
Turvalisuse tõstmiseks toe-
tab vald abipolitseinikke, 
kaitseliidu tegevust ning 
on liitunud turismi aren-
dava mittetulundusühingu 
Elva Puhkepiirkond tege-
vusega. On veel palju muid 
väiksemaid tegevusi, mis 
kindlasti olulised.

Valla eelarvete koosta-
misel on hoitud konser-
vatiivset joont. Kulutuste 
rõhk on vallaelanike otse-
ne kasu ning investeerin-
gud valla varasse ja tervi-
kusse. Kõik tegevused on 
eesmärgiga pakkuda Kon-
guta vallas elamisväär-
set elukeskkonda, saavuta-
da elanike juurdekasv ning 
valla jätkusuutlik areng. 
Tegemist on alles esimese 
aastaga ning kõik tänased 
tegevused käivad suunas, 
et antud valimisperioodil 
oleks Konguta vald teinud 
suure ja märgatava sammu 
saamaks kaasaegseks oma-
valitsuseks.

Keskerakonna al-
gatatud astmelise 
tulumaksu seadu-
se eelnõu kehtestab 
praeguse ühtlase 21 
protsendise maksu-
määra asemel kolm 
erinevat maksu-
määra ning säilitab 
senise tulumaksu-
vaba astme.

Kadri Simson,  
Riigikogu liige, 
Keskerakond

See eelnõu on ärevaks 
ajanud Reformierakonna 
poliitikud, kes viimastel 
päevadel on avalikkuses 
külvanud paanikat ning 
vassinud eelnõu sisu osas. 
Tegelikkuses on tegemist 
eelnõuga, mis püüab silu-
da Eesti ühiskonnas valit-
sevat ebavõrdsust.

Keskerakonna maksu-
reformist võidavad otse-
selt inimesed, kelle sis-
setulekud kuus ei ületa 
12 tuhat krooni ehk suu-
rem osa töötavatest ini-
mestest. Eelnõu kehtes-
tab praeguse ühtlase 21 
protsendise maksumää-
ra asemel kolme astmeli-
se üksikisiku tulumaksu-
süsteemi maksumäärade-
ga 18, 26 ja 33 protsenti. 
Lisaks säilib senine tulu-
maksuvaba aste. Nime-
tatud maksuastmete pu-
hul on tegemist liitprog-
ressiooniga, mille puhul 
maksustatakse kõrgema 
maksumääraga vaid tu-
luastme piiri ületav tulu-
osa.

Oluline erinevus võr-
reldes eelmiste tulumak-
su eelnõudega on mak-
sustatava tulu mõiste sis-
setoomine. Maksustatav 
tulu on tulu, mis jääb al-
les pärast pere laste mak-
suvabastusi, pensioni-
makseid, kodulaenu int-
ressi vabastust, haridus-
kulude maksuvabastust 
ning palgasaaja enda 
2250 kroonist maksuva-
ba tulu.

Maksustatava tulu osa, 
mis on väiksem või võrd-
ne 70 000 krooniga aas-
tas (kuni 5833 krooni 
kuus), maksustatakse 18 
protsendiga. Maksusta-
tava tulu osa, mis algab 
70 001 kroonist kuni 250 
000 kroonini (5833-20 
833 krooni kuus), mak-
sustatakse 26 protsen-
diga. Maksustatava tu-
lu osa, mis on üle 250 
001 krooni (alates 20 833 
kroonist kuus), maksusta-
takse 33 protsendiga.

Seega lahutatakse 
maksumaksja sissetu-
lekust maha maksuva-

ba miinimum ning tema 
maksuvabastused ja saa-
dakse tema maksustatav 
tulu, millest esimesed 70 
000 krooni maksustatak-
se 18 protsendiga. Juhul 
kui maksustatav tulu on 
üle 70 000 krooni, raken-
duvad ka järgmised mak-
suastmed vastavalt mak-
sustatava tulu suurusele.

Reformierakond kas 
teadlikult eksitab avalik-
kust või ei ole nende po-
liitikutel piisavaid tead-
misi, et teha vahet pal-
ga ja maksustatava tu-
lu mõistel. Tegelikult sei-
sab Reformierakond ühe-
taolise tulumaksu säili-
mise eest, mis soosib jõu-
kamaid ja veeretab kaud-
sete maksude tõstmisega 
suurema koormuse kesk-
mist või sellest vähem tu-
lu saavate inimeste õlu-
le. Vähem teeniv inimene 
kulutab oma sissetulekust 
suurema osa toidule, toa-
soojale, ravimitele jne.

Juba täna moodusta-
vad tarbimismaksud meie 
eelarvest 44 protsen-
ti, mida on kümme prot-
sendipunkti enam kui Eu-
roopas keskmiselt. Sa-
mas kui tulumaksu kõr-
geim aste Eesti puhul on 
vaid 21 protsenti, Euroo-
pas keskmiselt 40,2 prot-
senti. Meile euro-tsooni-
ga liitumisel eeskujuks 
oleval Sloveenial on aga 
tulumaks astmeline va-
hemikus 16 kuni 41 prot-
senti.

Astmelist tulumak-
su kasutavad kõik Põhja-
maad ning peaaegu kogu 
Lääne-Euroopa. Ühtlane 
maksusüsteem kehtib aga 
näiteks Venemaal ja Val-
gevenes.

Kui astmelise tulu-
maksu idee saaks teoks, 
siis hakkaks senisest suu-
remat koormat kandma 
jõukamad ühiskonna-
liikmed, keda toimetule-
kupiirist eraldab märksa 
suurem varu. Riigieelar-
veliste tulude suurenemi-
ne tulumaksust võimal-
dab tulevikus samas alan-
dada tarbimismaksude ja 
sotsiaalmaksu kõrget ta-
set. Viimane on täna kõi-
ge enam ettevõtlust koor-
mav maksuliik.

Astmeline tulumaks 
on vastand sellele, mida 
tänane valitsus sümboli-
seerib. Täna tehakse kin-
gitusi kõige rikkamate-
le, meie eesmärk on aga 
põhjamaine solidaarsus. 
Astmeline tulumaks aitab 
leevendada maksukoor-
must eakatele, lastega pe-
redele ja väiksema sisse-
tulekuga inimestele.

Solidaarsus tuleb aga 
siis, kui ka maksumaks-
jad soovivad oma panuse 
anda. Lõppkokkuvõttes ei 
ole ju ka jõukate inimes-
te eesmärgiks elada rii-
gis, kus haridus, turvali-
sus ja tervishoid on nõr-
gad ning kust noored ini-
mesed kipuvad lahkuma. 
Lahkumise meelissihtpai-
kadeks on aga just need-
samad riigid, kus kehtib 
astmeline tulumaks.

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
Toetaja Elva Linnavalitsus. Kuulutuste vastuvõtt E, T, K kella 9-17 raekojas 
Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

Maksud säästku madalapalgalist

Valla eelarvete 
koostamisel 
on hoitud 
konservatiivset 
joont.

Kongutast täna ja 
aasta tagasi

Lõppeva aasta eelar-
ve laekumine on linnapea 
Reno Laidre sõnul olnud 
suurima tuluallika, füüsi-
lise isiku tulumaksu laeku-
misega täpselt graafikus ja 
on põhjust loota, et see täi-
tub sajaprotsendiliselt.

“11 kuuga on laekunud 
38,7 miljoni krooni suuru-
sest eelarvest 35,5 miljo-
nit krooni, mis moodustab 
91,73 protsenti aastaks et-
tenähtud laekumisest. See-
ga võib öelda, et meil on 
0,06 protsendi suurune tu-

lumaksueelarve ülelaeku-
mine,” ütles Laidre esmas-
päeval volinikele.

2011. aasta eelarve tu-
leb volikogus esimesele lu-
gemisele 27. detsembril. 
Selle projektiga saab tutvu-
da Elva volikogu kodulehe-
küljel veebilehel volikogu.
elva.ee eelnõude kaustas.

“Elva linna 2011. aas-
ta eelarveprojekti koosta-
mine näitas selgelt kätte, 
et 2011. aasta tulud-kulud 
saavad linnal olema selli-
sed, et hädavajalike kulu-

de katmiseks ei piisa vaid 
2011. aastal teenitavatest 
tuludest, vaid tuleb hoi-
da ka 2010. aastast reser-
vi,” ütles linnapea. “Selle 
reservi tekitamiseks võt-
tis Elva linnavalitsus vastu 
korralduse, millega luba-
takse käesoleval aastal te-
ha linnaeelarvest vaid väl-
timatuid ja hädavajalikku 
kulutusi. Allasutuse juhti-
dele on selgitatud selle ot-
suse tagamaid ning eelda-
tavasti nõustuvad volini-
kud linnavalitsusega, et 

pigem jätame maksmata 
kõik aastalõpu lisatasud, 
preemiad ning oleme 2011. 
aastal olukorras, kus saa-
me jätkuvalt kõik teenu-
sed tänastes mahtudes ra-
hastatud, kui peame kulu-
de kärpimise eesmärgil te-
gema otsuseid mõne teenu-
se mahu vähendamise, töö-
tasude kärpimise või mõne 
muu äärmiselt valulise ot-
suse vahel.” 

EPP

Linnakassa täitub plaanipäraselt
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jUUbilaR Võrkpallitreener Kaja Kangur
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Kaja Kangurit rõõmustab võrkpallihuviliste laste roh-
kus. Viienda klassi õpilaste rühmast mahtusid koos 
treeneriga pildile vaid pooled. Foto: Milvi Kapaun

ELVA POSTIPOISS
300, 01.12.2000

 Kesk 20 avati side-
kontori filiaal.
 Jõulukuul toimub 
heategevuslike ürituste 
sari “Terve laps”, mille 
eesmärgiks on muret-
seda Elva haigla laste-
osakonnale inhalaator.
 Elva Gümnaasium 
tähistas novembri 
keskel 87. sünnipäeva. 
Stendidelt sai lugeda 
kooli aja- ja elulugu.
 Algkooli nooremad 
õpilased kohtusid 
kirjanik Lehte Hainsa-
luga. Avasõnana kõlas 
poisteansambli laul, 
mille sõnade autoriks 
oli külaline.
 Elva ansambel “Mu-
nast koorunud tibupo-
jad” esines Tallinnas 
kunstnik Eve Pärnaste 
näituse avamisel Haa-
bersti Sotsiaalkeskuses 
ja Iru Hooldekodus 
ning järgmisel päeval 
Jõelähtme valla Neeme 
küla rahvamajas.

27. novembril tähistas 
Tartumaa Muuseum muu-
seumi rajaja ja esimese di-
rektori Kaljola Kirdi (pil-
dil) 25. surma-aastapäe-
va.

Ettepaneku Kirti mee-
nutada algatasid Mil-
je-Küllike Muttik ja Silvi 
Pähkel. Üritust sisustasid 
muusikaliselt ansambel 
Mis sest ja perekond Karp.

1958. aastast tekkis 
võimalus alustada Eesti 
ajaloo uurimisega koha-
peal. Seda kasutasid ära 
elvalased Arvo Mälberg, 
Valter Haamer, Jaak See-
ru Udernast, toetas tol-
leaegne Elva täitevkomi-
tee esimees Kurvits. Loo-
di initsiatiivgrupp ja 1. 
mail 1959 asutati Elva 
muuseum. Direktoriks sai 
Kaljola Kirt (21.09.1922 - 
25.11.1985).

Kirti iseloomustas pü-
hendumus eesti kultuuri-
le ja Elvale. Ise oli ta lõ-
petanud Elva algkooli, ol-
nud sõjas ja lõpetanud 
Tartu ülikooli geograa-
fina. Kaljola Kirt tundis 
hästi kunsti, muusikat, 
kirjandust ja ajalugu.

Esialgu jagas Kirt üh-
te kirjutuslauda ühes Pikk 
tn. 2 ruumis peavarahoid-
ja Silvi Pähkliga. Kiiresti 
tehti ekspositsioon, Leo-
pold Hansenilt saadi pä-
randuseks maja, hiljem li-
sandusid kunstnik Eduard 
Kutsari kodu ja Uderna 
algkool koos pargi ning 
skulptuuridega.

Kirt tegi tööd muuseu-
mi arendamiseks 24 tundi 
ööpäevas. See oli ka tema 
hobi ja perekond. Palk töö 
eest oli sealjuures imeväi-
ke – 80 rubla kuus 1961. 
aasta vääringus. Toime 
tulla aitas sõjainvaliidi 
pension. Püsivat teadus-
likku töötajat palga väik-
sus (67.50) ei võimalda-
nudki saada. Muuseumi 
ekspositsioonile vajutas 
oma pitseri aeg.

Karita Vard tõi esile 
Kirdi nõudlikkuse ja soo-
vi, et töötajatel tuli teha 
erinevaid töid. Väike kol-
lektiiv oli nagu perekond 
– koos söödi lõunat ja aru-
tati tööasju.

Meenutasin Kaljo-
la Kirdi soovi luua muu-
seumi Tartumaad puudu-
tav raamatukogu. Selleks 
hangiti kirjandust antik-
variaatidest, annetus-
test ja raamatukauplus-
test. Muuseum oli esime-
ne koht, kus minusugune 
noor töötaja sai lugeda nn 
keelatud kirjandust.

Hanseni maja oman-
dades soovis Kirt, et seal 
toimuksid väiksemad luu-
leõhtud, teatriõhtud ning 
Elva kirjandus- ja teatri-
sõpradel oleks koht, kus 
tegutseda. Minu arvates 
võiks Ed. Kutsari maja ol-
la Elva kunstisõprade te-
gutsemiskohaks. Kindlas-
ti on vaja teha uus ekspo-
sitsioon, et külalistele ja 
huvilistele oleks võimalik 
anda lühike ülevaade Elva 
ja selle ümbruse ajaloost.

Valter Haamer rõhutas 
oma meenutustes muu-
seumi vajalikkust ja kur-
tis, et meie perekonda-
des kipub kaduma põlv-
kondade side, mis annaks 
edasi oskused ja kultuu-
ri. Lastele peaks seda lün-
ka täitma muuseum, sest 
kui kaob kultuur, ei saada 
ka rikkaks ja rahvus hää-
bub. Hea sõnaga meenu-
tas Kirti Heino Järv, kes 
tundis teda aastast 1960. 
Heino Järv, kelle sünni-
aasta on 1923, teenis Sak-
sa sõjaväes. Sõjas erine-
vatel pooltel võitlemine 
ei saanud tema ja Kaljola 
Kirdi pikaajalisele sõpru-
sele takistuseks.

Kaljola Kirti meenuta-
des ja mälestades soovin, 
et Elval oleks ka tulevikus 
oma ala fanaatikuid.

Heli Zink

Ligi kakskümmend 
aastat võrkpallihu-
vilisi lapsi treeninud 
Kaja Kangur sai oma 
esimese tiitlivõist-
luste medali küm-
mekond aastat taga-
si. 8. detsembril saab 
kogu elu spordile ja 
pallimängule pühen-
dunud elvalanna 65.

Milvi Kapaun

Mis on lapsepõlvest 
meeles?

Elasime Puka vallas 
Kähri külas. Isa ma näi-
nud ei ole, küüditati enne 
minu sündimist. 1949. aas-
tal tuli emal küüditamise 
eest metsa põgeneda, mi-
na jäin meil elanud Nar-
vast pärit naisterahvaga 
koju. Tuldi meile, kästi kol-
me päeva söök kaasa võt-
ta, laps riidesse panna ja 
sõit läks Aakre vallamajja. 
Sellest ajast on pärit ka mi-
nu esimene lapsepõlvemä-
lestus. Seal oli reformpõh-
jaga voodi ilma madratsi-
ta, küll oli seal hea hüpata! 
Üks ametnik tõi mulle häs-
ti suure saiakääru, kus oli 
punane suhkruga keede-
tud moos peal! Meil kodus 
suhkrut polnud, moos teh-
ti siirupiga. Olime vallama-
jas õhtuni. Õhtul anti valge 
hobune ja regi ning saade-
ti meid koju. Lumi oli sula-
nud, läbi ree põhja tuli ve-
si reele, mina istusin kohv-
ri otsas.

Millal sportimisega 
alustasid?

Sportimine algas karjas 
käies lammaste järel jooks-
misega. Mägine maastik, 
lambad oskasid väga häs-
ti silmapiirilt kaduda. Loen 
raamatut ja kuulen, et lam-
bad nahistavad ümberringi 
siinsamas. Tõstad aga raa-
matult silmad – loomad ka-
dunud! Lippad siia- ja sin-
napoole mäge, ei lambaid 
kuskil. Meil oli väga mä-
gine maastik, mäe taha ei 
näe ju. Nii jooksingi mäge-
dest muudkui üles-alla ja 
edasi-tagasi... Lambakarjas 
pidid kiired jalad olema.

Kuidas võrkpalli 
juurde sattusid?

Kooli ajal tegin kerge-
jõustikku. Sprindid ja kau-
gushüpe olid minu alad. 
Kui Lähte keskkooli ühek-
sandasse klassi läksin, 
hakkasin võrkpalli män-
gima. Saime kokku tuge-
va naiskonna ja mängisime 
võistlustel ka Sootaga sov-
hoosi all.

Sporditegemist jät-
kasid ka pärast kooli 
lõpetamist EPAs tööta-
des?

Jah, seda võimaldas mi-
nu töökoht. Olin rohumaa-
viljeluse kateedris labo-
rant. Maipühadest oktoob-
ripühadeni olid välitööd 
– mulla- ja heinaproovide 
kogumine, olin oma aja pe-
remees. Talvel oli töö labo-
ris. Võistlesin ja mängisin 
võrkpalli Tartu näidissov-
hoosi all, kus vedasid spor-
ti entusiastid Kaja ja Rein 
Raid. Nendega koos hakka-
sin ka talvise VTK mitme-
võistlusega tegelema. Käi-

sime koguni Arhangelskis 
võistlustel. Hiljem, kui in-
formatsiooni- ja arvutus-
keskuses töötasin, tuli mul 
suvise VTK aeg. Hakka-
sin selleks treenima. Algus 
oli raske küll, olin juba 30 
ja treeningutel vahe sees. 
Oma esimestel vabariikli-
kel võistlustel tulin teiseks 
ja olingi kogu selle alaga 
tegemise ajal igavene tei-
ne. Konkurendid olid tuge-
vad ujujad, jagu ei saanud 
ma Piia Tšernovist ja hil-
jem vanemas astmes oli ik-
ka Milde Kade esimene.

Meenub üleliidulis-
telt VTK võistlustelt ka 
mõni eriline seik?

Olid võistlused kusagil 
lõunavabariigis, sõjaväe-
osa territooriumil. Ujumi-
ne toimus õhtul välibas-
seinis. Peale lõunat läks 
seal juba pimedaks, elek-
ter puudus. Kohtunik kir-
jutas küünlavalgel. Koha-
likud võistlejad ujusid 100 
meetrit kahe mehega. Üks 
ujus 50 ära ja teine ujus 50 
tagasi. Ei uurinud seal kee-
gi, kas ikka lõpetas sama 
mees, kes stardis oli. Vä-
ga head ajad tulid. Oleksid 
nad rohkem pingutanud, 
võinuksid kahe peale maa-
ilmarekordi ära panna. Kui 
võistlus läbi, saime loa ma-
jutuskohtadesse minekuks. 
Keegi aga ei teadnud, ku-
hu poole minna, sest oli ju 
kottpime...

Kas lastele võrkpall 
meeldib?

Sellel aastal on võrkpall 
väga hoogu läinud, popu-
laarsus märgatavalt kasva-
nud. On kolm rühma – alg-
koolis viienda klassi poisid, 
gümnaasiumis algajate ja 
edasijõudnute grupp. Neid 
poisse treenin neljandat 
aastat, pooled neist käivad 
Nõost. Kokku käib trennis 
ligi poolsada õpilast, mis 
on suur rõõm. Samas kim-
butab ruumipuudus. Edasi-
jõudnud tahaksid juba neli 
korda nädalas trennis käia, 
kuid praegu pole see või-
malik. On olnud ka mõõ-
naaegu, trennis lapsi vähe. 
Mõned ikka käisid ja taht-

sid treenida, see motivee-
ris mindki. Mõtled ikka, et 
ehk läheb paremaks... Ja 
läheb ka, alati on see nii ol-
nud.

Väärtuslikem me-
dal sinu arvukas me-
dalitekollektsioonis 
on pronksmedal võrk-
palliveteranide maail-
mameistrivõistlustelt 
2000 aastal.

Jah, see on minu tipptu-
lemus. Võistlused toimusid 
Tampere kuulsas Pirkka-
hallis, korraga käisid män-
gud kahekümne seitsmel 
väljakul! Osales neliküm-
mend kuus naiskonda ühe-
teistkümnest riigist. Väga 
pingeline võistlus. Hallis 
oli kunstkate, mis välistas 
küll libisemise, kuid pani 
põlvedele suure koormuse.

Millega sporditege-
misest vabal ajal tege-
led?

Minu lapsepõlvekodu on 
nüüd meie pere suvekodu. 
Sinna läheb kogu vaba aeg. 
Hooldame majapidamist ja 
metsa, põllumajandusega 
ei tegele. Kapsaid sai kas-
vatatud, aga ei tulnud mi-
dagi välja. Lehmakari käis 
üle, panid kapsad nahka. 
Koplist pääsenud mullika-
kari hulkus meil seal ringi. 
Mis lehmadest üle jäi, tuli 
põder, hammustas ka oma 
osa... Metssead on kõik 
üles songinud, kobras met-
saaluse üle ujutanud... Vä-
ga metsik loodus on meil 
seal.

Kaua veel treeneri-
na töötad?

Tööleping lõpeb selle 
õppeaasta lõpus. Kui tuleb 
uus ja parem treener, siis 
lõpetan. Suurematele pois-
tele on kindlasti kõvemat 
treenerit vaja. Soovin vä-
ga, et minu võrkpallipois-
tel hästi läheks ja et nad ik-
ka võrkpalli juurde jääksid.

Mis teed, kui tren-
nis enam ei käi?

Hakkan medaleid sor-
teerima. Ennuga [abikaa-
sa] on meil kahe peale neid 
kasti- ja kapitäis, ei saa 
enam sotti, mis minu, mis 
tema omad on.

Kaljola Kirti meenutadesVõrratu võrkpall läbi elu

Elva Linnavoliko-
gu 29.11.10 otsusega nr 
43 kehtestati Valga mnt 
5 kinnistu detailplanee-
ring. Planeeringu eesmär-
giks on kinnistule kau-
bandushoone hoonestus-
ala ja hoonestustingimus-
te määramine, heakorras-
tuse, parkla, juurdepääsu-
teede ja tehnovõrkude la-
henduse koostamine. De-
tailplaneeringuga tehakse 
ettepanek võtta krunt ka-
sutusele 100% kaubandus-
hoonete maana. Kinnis-
tu omanik Maxima Eesti 
OÜ soovib krundile rajada 
kauplusehoonet.

Planeeringu koostami-
se käigus esitati planeerin-
gulahendusele Soo tn ela-

nike poolt vastuväide, mil-
les paluti jätta detailpla-
neering kehtestamata, ku-
na planeeringu kehtesta-
misega tekitatakse eeldu-
sed keskkonnasaaste suu-
rendamiseks ning piir-
konna kinnisvara hinda-
de languseks. Avalikkus 
esitas planeeringu avali-
ku väljapaneku käigus ar-
vukalt planeeringulahen-
dust pooldavaid arvamu-
si. Planeeringu koostami-
se käigus peeti mitu koos-
olekut ja arutelu osapoolte 
vahelise kokkuleppe saa-
vutamiseks. Vastavalt pla-
neerimisseadusele teostas 
Valga mnt 5 detailplanee-
ringule järelevalvet Tar-
tu maavanem. 08.09.2010 

kiitis maavanem planee-
ringulahenduse heaks ja 
tegi ettepaneku planee-
ring kehtestada.

Elva Linnavolikogu 
29.11.10 otsusega nr 42 
kehtestati Raudtee tn 5a 
kinnistu detailplaneering. 
Planeeringu eesmärgiks 
on kinnistu jagamine kol-
meks maaüksuseks. Vap-
ramäe tn poole planeeri-
takse elamumaa krunt, 
millele on lubatud ehita-
da üksikelamu ja kõrval-
hoone. Teiste maaüksus-
te kasutamise otstarbeks 
jääb haljasala ja parkmet-
sa maa, millele ehitusõi-
gust ei määrata.
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25.-28. novembril 
Norras Beitostölenis 
toimunud laskesuu-
satamise IBU (Rah-
vusvaheline Laske-
suusaföderatsioon) 
kontinentaalkarika-
sarja esimesel eta-
pil sai Kauri Kõiv 20. 
koha.

Milvi Kapaun

Esimesel võistluspäe-
val oli naiste 7,5 km sprin-
disõidus parim eestlanna 
Eveli Saue 13. kohaga. Tii-

rudes ühe möödalasu tei-
nud Saue kaotas võitja-
le venelanna Uljana Deni-
sovale 27,1 sekundit. Kris-
tel Viigipuu oli 43. (kao-
tus võitjale 3.03,9, eksimu-
si 0+2), Kadri Lehtla 28. 
(+2.19,5; 2+1), Sirli Hanni 
31. ja Elisabeth Juudas 71.

Meestest sai esimesel 
päeval 10 km distantsil pa-
rima eestlasena Kauri Kõiv 
41. koha. Ühe möödalasu-
ga tiirudes kaotas ta võitja 
Simon Fourcadele 2.25,8. 
Priit Narusk oli 44. (2+1), 
Priit Viks 46. (3+1). El-

va suusaklubist oli võistle-
mas ka Siim Ala, kes lõpe-
tas 121 võistleja hulgas 98. 
kohaga (+6.00,3; 1+3).

Teisel võistluspäeval te-
gi 10 km distantsil head 
sõitu Kauri Kõiv, kes tu-
li 101 lõpetaja seas 20. ko-
hale. Teises tiirus ühe möö-
dalasu teinud Kõiv kaotas 
esikoha saavutanud lätla-
sele Ilmars Bricisele 1.38,5. 
Priit Narusk oli 30., Daniil 
Steptšenko 31. Priit Viks 
teisel päeval ei startinud.

Eestlannadest olid teisel 
võistluspäeval stardis Kris-

tel Viigipuu ja Elisabeth 
Juudas. Kristel Viigipuu te-
gi mõlemas tiirus ühe möö-
dalasu ja sõitis välja tubli 
30. koha. Esikoha võitnud 
venelanna Anastasia Kali-
nale kaotas ta 2.45,1. Eli-
sabeth Juudas lõpetas 63 
võistleja seas 56. kohaga.

Indrek Tobreluts haiges-
tus Norras ning võistlustel 
ei osalenud.

Käesoleval nädalal on 
Eesti laskesuusakoondis 
võistlustules maailmaka-
rikasarja esimesel etapil 
Rootsis Östersundis. 

Kauri Kõiv tegi 
Norras hea sõidu

Kasahstanis Almatõs 
toimunud suusahüpete 
kontinentaalkarikavõist-
luste (COC) etapil jõudis 
ainsa eestlasena punkti-
kohale Illimar Pärn (pil-
dil). 90 ja 86,5 meetris-
te hüpete eest sai ta hin-
depunkte 194,0 ja 30. ko-
ha. Võitis poolakas Ka-
mil Stoch 257,0 punktiga 
(102,5 ja 103,5m). Mats 
Piho oli 35. ja treeningul 
kukkunud Martti Nõm-
me 43.

27.-28. novembril Soo-

mes Kuusamos toimunud 
suusahüpete MK etapil 
hüppas Pärn 82 meetrit, 
millega teenis 35,6 punk-
ti ning sai meeskonna-
kaaslase Siim-Tanel Sam-
melselja ees 57. koha. 

EPP

Illimar Pärn COC etapil punktikohal

Kauri Kõiv tegi IBU karikasarja esimesel etapil eestlastest parima sõidu. Foto: arhiiv

linnaValitSUSe iStUnG
01.12 otsustati:
Väljastada kirjalik 

nõusolek vee- ja kanali-
satsioonitrassiga liitumis-
rajatise väljaehitamiseks 
aadressil Valga mnt 11c.

Määrata lapse sünni-
toetus Kaja Treialile ja Al-
jona Perkile; Elva linnas 
tänavate seisunditasemed 
linna tänavate hooldus-
tööde teostamiseks; mu-
nitsipaalomandisse taot-
letavate ehitiste teeninda-
miseks vajaliku maa suu-
rus (Elva linna tänavad).

Anda ehitusluba Mah-
lamäe tn 8 üksikelamu 
laiendamiseks.

Lubada sulgeda El-
va Linnaraamatukogu 15. 
detsembril 2010 üheks 
päevaks seoses töötaja-
te osalemisega koolitusel 
väljaspool Elva linna.

Lugeda korraldatud 

jäätmeveoga ajutiselt mit-
teliitunuks jäätmevaldaja 
aadressil Uuta põik 5.

Lõpetada ennetäht-
aegselt jäätmevaldaja kor-
raldatud jäätmeveoga 
mitteliitunuks lugemine 
aadressil: Liiva tn 6, Paju 
tn 6, Muru tn 7.

Otsustati esitada lin-
navolikogule Elva linna 
2011. aasta eelarve pro-
jekt.

Sõlmida SA-ga Kre-
dex investeeringutoetuse 
kasutamise leping; leping 
Triplex Eesti OÜ-ga aasta-
vahetuse ilutulestiku kor-
raldamiseks Elva linnas.

Muuta registreerin-
gut majandustegevuse re-
gistris: Fööniks LS OÜ, te-
gevuse lõpetamine maju-
tuse alal.

Maia Kukk,  
linnasekretär
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Kolmapäeval eaka-
tega raekoja saalis 
kohtunud sotsiaal-
minister Hanno Pev-
kur lubas järgmi-
seks aastaks pensio-
nide väljamaksmisel 
stabiilsust. Pensio-
nide tõstmist pidas 
ta võimalikuks alles 
2012 aastal.

Mare Nõmmik

Seoses 1. jaanuaril käi-
bele tuleva euroga pidas 
Pevkur väga oluliseks sel-
lega kaasneva turvalisu-
se küsimust. Kuna pangas-
oleva rahaga ei saa midagi 
juhtuda, soovitas Pevkur 
panna kodusoleva sulara-
ha pangaarvele, kus see 1. 
jaanuari öösel automaat-
selt eurodeks vahetatakse. 
Võib juhtuda, et pensio-
ni ümberarvestamisel eu-
rokalkulaatori abil erineb 
kalkulaatori näit panga-
arvele laekunud summast 
ümardamise tõttu kuni 
kolm senti, kuid mitte vä-
henemise suunas.

Pevkur hoiatas ka iseha-
kanud rahavahetajate eest, 
kes võivad ukse taha ilmu-
da ja pakkuda võimalust 
kroonide eurodeks vaheta-
miseks. Sellistele inimes-
tele ei tohi ust avada ning 
nendest tuleks teavitada 
politseid.

Rääkides eakaid huvita-
vast pensionitõusust, ütles 
Pevkur, et eelmisel aastal, 
kui kõik muud väljamak-
sed vähenesid, ei kärpinud 
valitsus pensione, vaid tõs-
tis neid viie protsendi võr-
ra.

“Kas 2011. aastal pen-
sion tõuseb, on vara öelda, 
seda näeme sotsiaalmaksu 
laekumisest ning see sel-
gub märtsikuu teisel poo-
lel,” ütles Pevkur. “Pension 
ei vähene küll, aga suure-
nemine ei saa olla üle 1-2 

protsendi. Ütlen, et pen-
sion tõuseb 2012. aastal.”

Pevkur soovitas mit-
te uskuda neid, kes või-
vad edaspidi tulla kohale 
ja lubada järgmiseks aas-
taks pensionitõusu, sel ju-
hul nad ei tea, millest rää-
givad.

Matusetoetuse maksmi-
sest loobumist põhjendas 
Pevkur riigi keerulise raha-
lise seisuga. Valitsusel tuli 
teha karme valikuid ning 
otsus tehti pensionide tõst-
mise kasuks, aga matuse-
toetus jäeti alles vaid neile, 
kel üldse omakseid ei ole. 
Olukorra paranedes kaalu-
takse matusetoetuse taas-
tamist.

Kuna Eesti ravimiturg 
on ära jaotatud kahe hul-
gifirma vahel, tekkis saa-
lis küsimus, kas need fir-
mad ei lepi omavahel hin-
dade suhtes kokku ning 

mida tuleks teha ravimi-
turul konkurentsi suuren-
damiseks ja mida planeeri-
takse, et ei suureneks ini-
mese omaosalus ravimite 
hinnas?

Pevkuri sõnul on ravimi-
te kõrgel omaosalusel mit-
meid põhjusi. Selle ase-
mel, et küsida retseptira-
vimite puhul erinevate va-
likute kohta nii arstilt kui 
apteekrilt, ostetakse lii-
ga palju originaalravimeid 
ega kasutata geneerilisi ra-
vimeid. Haigekassa poolt 
kinnimakstud piirhinnast 
kallima ravimi ostmisel 
peab patsient ise vahe kin-
ni maksma. Seega peaksi-
me olema eelkõige teadli-
kumad tarbijad. Omaosa-
luse muudavad kõrgeks ka 
käsimüügiravimid, mida 
riik ei kontrolli.

Pevkur lisas, et meil on 
ravimeid turul lihtsalt liiga 

vähe ja see mõjutab hinda. 
Mida rohkem on ravimeid, 
seda rohkem nende hind 
langeb.

“Eesti on ravimitootjate 
jaoks liiga väike turg, toot-
ja ei tule siia uue ravimiga 
ja kui tulebki, paneb ta ra-
vimile kõrge hinna,” selgi-
tas Pevkur.

Valitsus otsib siiski või-
malusi turule ravimitoot-
jate juurdetoomiseks.

Pevkur hindas positiiv-
selt haiglate otsust tõsta 
ambulatoorseid ravijuhtu-
de arvu ja lubadust, et  ini-
mene pääseb eriarsti juur-
de kuue nädalaga.

Rahvas avaldas aktiiv-
selt arvamust, küsimusi 
esitati väga erinevate elu-
valdkondade kohta. Tau-
niti, et inimeste hulgas on 
vähe ühtsustunnet ja ta-
het üksteise eest seista. 
Nurinat tekitas, et pensio-
ni määramisel läheb mii-
nimumpalka saanud ini-
mesel osa tööaastaid ka-
duma ning tehti ettepanek 

miinimumpalk üldse ära 
kaotada. Kaotada soovitati 
ka eripensionid ja alanda-
da liiga kõrget emapalka. 
Kritiseeriti liiga kallist pe-
rearstisüsteemi ning pik-
ki ravijärjekordi eriarstide 
juurde. Eripensionide kao-
tamisega nõustus ka Pev-
kur, emapalga lae üle oli 
ta valmis diskuteerima, 
nimetades seejuures just 
emapalka selleks stiimu-
liks, mis on viie aasta jook-
sul suurendanud sündivust 
25 protsendi võrra. Pere-
arstisüsteemi, mida kasu-
tab kogu maailm, nimetas 
Pevkur aga vastupidiselt 
väga odavaks.

Pikki eriarsti järjekordi 
saab aga Pevkuri arvates 
vältida, sest näiteks silma-
arsti juurde ei pea inime-
ne tingimata minema Tar-
tusse, kuna silmaarst võtab 
vastu ka Elvas.

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901
Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1a, tel. 504 5909
Müüa soodsa hinnaga sealiha. 
Info tel. 505 9151
Müüa pikad küttepinnud. 5399 
9140
Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800; 529 2305
Müüa puitbrikett, kaminapuud, 
kütteklots. 528 9398
Müüa lõhutud küttepuid. Tel. 
509 3453
Müüa ehituslik saematerjal, 
lauad, prussid. 5399 9140
Pidevalt müüa servamata lauda 
jm ehituslikku saematerjali. 5594 
9170
Müüa sise- ja välisvoodrilauda. 
Musta lepa saunamaterjal. Höö-
veldatud puitmaterjal. Höövel-
dus- ja saekaatriteenus. Ehitus-
lik saematerjal Annikorus. 5664 
1191 onfo@balticloghouses.ee
Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990
Valga mnt 1a müügil suusad, ui-
sud, saapad jm. 504 5909

Tegus noormees (25a) aitab 
majapidamises nipet-näpet ko-
dutöid teha. Suured kogemused 
elektrialal ja torutöödes. Oman 
suuremat järelkäru, võimalik ai-
data ka transpordiga. Helista, 
küsi hinnapakkumist ja leiame 
teie murele lahenduse! 5331 
8060 Jaanus
OÜ Elva Vesi teostab kaeve- ja 
planeerimistöid kopplaaduriga, 
imbväljakute ja septikute paigal-
dust, santehnilisi töid, ummistus-
te avamisi ja torutöid. Garantii. 
Info tel. 735 6466 või 529 3783
Veoteenus sõiduauto treileriga. 
505 3437
Veoteenus 12 t. 5330 2959
Ohtlike puude raie. 5810 8597
OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Kui tellitud ajaleht  
Elva Postipoiss laupäeval 
postkastis ei ole, andke 

sellest toimetusele 
teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail epoiss@kodu.ee

Siiras kaastunne Liinale 
ja tema perele kalli
tiit MaRGna
kaotuse puhul.

Lauluansambel Mis Sest

Minister pensionitõusu ei lubanud
Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607
Freesimis- ja treimistööd. Silind-
rite remont. 529 1979
Elektritööd, õhk-soojuspumbad 
- müük ja paigaldus. www.mano.
ee Tel. 520 8970
Soodsad laenud. www KIIR-
LAEN24.ee. Tasuta info 800 2424
Korstnapühkija, töö tolmuime-
jaga, võimalik puhastada ka alt 
üles. www.tahmatont.ee, 5392 
9445
Ehitus ja remont. 5353 6160
Boilerite paigaldus, puhastus, re-
mont, santeh. tööd. Kuivkäimlate 
ümberehitus. 5356 1167
Pottsepatööd. 554 3486, rene.re-
bane@mk.ee, Rene Rebane
Pottsepatööd www.tahmatont.ee 
Tel. 5392 9445
Hooldus ja remonditeenus: ar-
vutid, elektroonika, automaatika. 
Printerite täitmine. Müüa kasuta-
tud kodutehnikat. 5812 0978
Võtan hoida lapsi. 5660 9891

Müüa krunt Käärdis. 5647 4116
Soodsalt üürile anda kaupluse-
ruumid 25kr/m². 503 2954
Üürile anda dušiga 2- ja 1-toal. 
korterid. 5556 4040
Üürile anda 2-toal. korter. Tel. 
5330 2950
Üürile anda 2-toal. ahik. korter 
Elvas (dušš). 5380 1901
Üürile anda 3-toaline korter El-
vas Nooruse tn. 5668 8180
Elva Linnavalitsus annab üürile 
mitteeluruumid aadressiga Elva, 
Pikk 8 I korrusel suurusega 53,6 
m² tähtajaga 3 aastat. Üüri alghin-
naks on 2 eurot ühe üüripinna m² 
eest kuus. Üürile lisanduvad kõr-
valkuludena tasu elektrienergia, 
vee- ja kanalisatsiooni jm teenus-
te eest, mida üürnik kasutab. Mit-
me soovija vahel korraldatakse 
enampakkumine. Sooviavaldus 
ruumide üürile võtmiseks esita-
da Elva Linnavalitsusele hiljemalt 
10.12.2010 kell 13.00. Info: Salle 
Ritso e-post: salle.ritso@elva.ee, 
tel. 730 9885, 5084159.

NÄITUSED

11. detsembrini Art&Decor Kunstiateljees (Kesk 19) Merike Ambre 
maalinäitus portreedest

11. detsembrini raekoja saalis Merle Silla näitus “Meretagused hetked II”

12. detsembrini Tartumaa Tervisespordikeskuses Maarja-Liisa Maasiku 
portreefotonäitus “Kelgukoerad Pilvede all”

31. jaanuarini lasteaia Murumuna galeriis Lea Malini ja Tiina Kuusi maalid 
“DIDLIP DASULI”

ÜRITUSED

5. detsembril kell 13 raekoja saalis laulustuudio advendikontsert, kell 
14 Sinilinnus kesk- ja vanemaealiste puhkeõhtu, kell 16 väljub Sinilinnu 
parklast JÕULUBUSS

7. detsembril kell 18 jagab raamatukogu kaminasaalis reisimuljeid Hiinast 
Tarmo Haud

11. detsembril Elva kesklinnas JÕULULAAT

12. detsembril kell 13 Elva gümnaasiumi (Tartu mnt 3) hoones Elva 
advendikontsert, kell 16 lasteaia Murumuna õuel Salapärased juhtumised 
Jõulumaal, kell 18 kinos � lm Jõululugu

Jõulukuu tegemised 5.-12. detsembril

Sotsiaalminister Hanno Pevkur vestlemas raekoja saa-
lis rahvale huvipakkuvatel teemadel. Foto: Mare Nõmmik
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NÄDALALÕPU PAKKUMISED 2.-5. detsember

 Tavahind Konsumis
Konservhernes roheline 420g Minu 11.90 7.90 kg/18.80
Verivorst Laste lambasooles 200g 11.90 8.90 kg/44.50
Kartulikrõpsud Estrella hapukoor&sibul 220g 25.90 15.90 kg/72.27
Jogurt Valio Alma A+B Hyla 1kg maasika 21.90 16.90
Sardell suitsu Wõro 500g 26.50 19.90 kg/39.80
Sea abaliha kamarata kg vaakumpakend 64.90 55.50
Seenesalat kg (Maksiköök) 109.- 79.90
Tualettpaber Zewa Deluxe 4rulli 25.90 15.90 rull/3.97

PALJU SOODSAID PAKKUMISI SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!

ELVA KONSUMIS
ARBIMÄE KONSUMIS

ELVA AjaO-s

ELVA KONSUMIS
KÕIK LASTE 

VALMISRIIDED -30%

KODU&TEHNIKA 
KAUPLUSES

SUUR ALLAHINDLUS!

ELVA KONSUMIS
KÕIK LASTE 

VALMISRIIDED -30%

KODU&TEHNIKA 
KAUPLUSES

SUUR ALLAHINDLUS!


